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EELARVE- JA MAJANDUSKOMISJONI KOOSOLEKU PROTOKOLL 

Antsla 12. detsember 2016 nr 10

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00.

Koosoleku juhataja: Kurmet Müürsepp, eelarve- ja majanduskomisjoni esimees
Protokollija: Helle Savi, sekretär-registripidaja

Osa võtsid komisjoni liikmed: Kurmet Müürsepp, Rando Treimuth, Merike Prätz, Eve Sikk, 
Kalmer Kallion, Tiit Tõnts ja Kaire Uiboleht.
Koosolekul ei osalenud komisjoni liikmed Jaanus Pruuli ja Greta Puija. 

Vallavanem tegi ettepaneku arutada „Muud küsimused” all:
- Kaikamäe seltsimaja remonti;
- 2017. a eelarve tutvustus. 

PÄEVAKORD:

1. Antsla Vallavolikogu 17. novembri 2009. a otsuse nr 64 „Taotluse esitamine Vabariigi 
Valitsusele „Põllu tn 6b//Turuplatsi” maaüksuse munitsipaalomandisse andmiseks” muutmine.

Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem

2. Võrumaa Omavalitsuste Liidu 01.12.2016. a pöördumise nr 6-3/121 arutamine.
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem

3. Tänavavalgustuse taristu projektis osalemine.
Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist

4. Kaasavast eelarvest.
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem

5. Eesti Andmesidevõrk MTÜ toetamine uue masti rajamisel Antsla valla territooriumile.
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem 

6.  Arutelu korteriühistute toetamise võimalusest.
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem 

7. Muud küsimused

1. Antsla Vallavolikogu 17. novembri 2009. a otsuse nr 64 „Taotluse esitamine Vabariigi 
Valitsusele „Põllu tn 6b//Turuplatsi” maaüksuse munitsipaalomandisse andmiseks” 
muutmine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz ja tutvustas otsuse eelnõu sisu.
Antsla Vallavalitsuse ettepanek on:



- Taotleda Võru maavanemalt ligikaudu  3050 m2  maa-ala, asukohaga Raudteejaama ring 7, Antsla 
linn Antsla vald, Antsla valla munitsipaalomandisse andmist;
-  Määrata Raudteejaama ring 7 maa-ala sihtotstarbeks sotsiaalmaa, alaliik üldkasutatav maa 100 
%.”

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada otsuse eelnõu volikogule arutamiseks ja otsustamiseks. 

2.  Võrumaa Omavalitsuste Liidu 01.12.2016. a pöördumise nr 6-3/121 arutamine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
1. detsembril pöördus Võrumaa Omavalitsuste Liit omavalitsuste poole palvega, leida võimalus 
2017. aasta eelarvest Kubija Laululava lavahoone taguse varjualuse rekonstrueerimise 
finantseerimiseks.
Kubija Laululava on maakondlik ehitis, mida kasutatakse kaks korda aastas. 
Laululava tahetakse säilitada nii kaua, kuni jätkub lauljaid ja tantsijaid. 
Kubija Laululava lavahoone taguse varjualuse rekonstrueerimine läheb hinnapakkumise järgi 
maksma 9200 eurot. Kõikidele omavalitsustele on tulnud ettepanek toetada rekonstrueerimistöid 
0,27 eurot elaniku kohta. Antsla vallale läheks see maksma 920 eurot. 

Toimus arutelu.

Kurmet Müürsepp: Kes on raha eraldamise poolt?
Poolt hääletas 3 komisjoni liiget, vastu 2 ja erapooletuks jäi 2 komisjoni liiget.

Antsla valla osalus Kubija Laululava lavahoone taguse varjualuse rekonstrueerimiseks 
arvestatakse eelarvesse. 

3.  Tänavavalgustuse taristu projektis osalemine

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum.
Majandus- ja taristuministri 05.08.2016 määrusega „Tänavavalgustuse taristu renoveerimise 
toetamise tingimused“ on kinnitatud  toetusskeemi tingimused tänavavalgustuse renoveerimiseks.
Kokku on toetusraha 40 milj. eurot. Plaanitakse välja kuulutada kolm taotlusvooru.
 I taotlusvoor on kuulutati välja 17.11.2016. a, projektitaotluste esitamise tähtaeg on 17.01.2017. a.
I vooru kogu fond on 10 milj. eurot. 
Antsla Vallavalitsus taotleb nimetatud programmist vahendeid tänavalgustuse renoveerimiseks 
Antsla linnas, Kobela ja Vana-Antsla alevikus, Tsooru, Kraavi, Lusti külas. Välja vahetatakse kõik 
olemasolevad lambid energiasäästlikumate (LED) vastu, pirnid ja osad postid. Projekti maksumus 
võib olla umbes 600 000 eurot. Omaosalus selles projektis oleks 300 000 eurot.  Elektrienergia 
kokkuhoid tuleb umbes 50%.
Kuna tegemist on mahult suure projektiga, on vajalik volikogu liikmete nõusolek. 
2017. aastal toimub projekteerimine, 2018. aastal ehitamine. 

Toimus arutelu.

Komisjoni liikmed toetasid projektis osalemist. Tehti ettepanek, esitada otsuse eelnõu volikogule 
arutamiseks ja otsustamiseks.



4. Kaasavast eelarvest

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, arvata 2017. aasta eelarvesse kaasav eelarve summas 10 000 
eurot. Elanikele antakse võimalus otsustada, milleks seda raha kasutatakse. Selleks kuulutatakse 
välja ideekonkurss. Komisjon valib välja parima idee, mis tuleb teostada kindlasti 2017. a jooksul.

Toimus arutelu. 

Jõuti kokkuleppele, et volikogu valib välja parima idee. Ettepanekud pannakse hääletusele koos  
teisel lugemisel oleva eelarvega. 

16.00 lahkus komisjoni liige Tiit Tõnts.

Koosoleku juhataja pani hääletusele ettepaneku, kes on selle poolt, et kaasav eelarve summas 
10 000 eurot arvatakse 2017. aasta eelarvesse.  
Poolt hääletas 4 komisjoni liiget, vastu 1 ja erapooletuks jäi 1 komisjoni liige. 

5. Eesti Andmesidevõrk MTÜ toetamine uue masti rajamisel Antsla valla territooriumile

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Antsla Vallavalitsus on MTÜ Andmesidevõrk liige.  MTÜ Andmesidevõrk planeerib 2017. a 
pilootprojektina esimest masti Võru maakonda Antsla Vana-Antslasse. Mast maksab ca 120 000 
eurot. 
Toetuse saamiseks on MTÜ Andmesidevõrk pöördunud ka Majandus- ja 
Kommunikatsiooniministeeriumi poole. Toetuse saamine sealt on praegu teadmata. 
Antsla valla panus oleks tee ehitus 3000 eurot.
Antsla linn ja osa vallast saaks kiire internetiga hõivatud. 

Toimus arutelu.

Komisjoni esimees tegi ettepaneku, et teema aruteluga jätkatakse, kui selguvad lisaargumendid.
Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. 

6. Arutelu korteriühistute toetamise võimalusest

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Antsla Vallavalitsus soovib volikogule ette valmistada määruse eelnõu „Kortermajale toetuse 
andmise kord”, et aidata meie valla elanikke korteriühistute arendamisel. Loodame, et ette 
valmistatav määrus soodustab korteriühistute tekkimist.
Korterühistul on võimalus taotleda läbi projekti toetust maksimaalselt 1000 eurot, projektist 50% 
vähemalt peab korteriühistu ise katma. Projekt on ette nähtud selleks, et arendada korteriühistute 
tegevust. 
Eelarves tuleks määratleda ära summa, nt ülemmäär ühele korteriühistule 1000 eurot, sõltuvalt 
projektist, kui eelarveraha saab otsa, siis samale korteriühistule rohkem raha ei anta. Nt projekt on 
1000 eurot, siis omavalitsus toetab 500 euroga ja korteriühistu paneb 500 eurot. 

Kurmet Müürsepp: Arutelu jätkatakse jaanuari kuus, kui on olemas kord.
Komisjoni liikmed nõustusid ettepanekuga. 



7. Muud küsimused
7.1 Kaikamäe seltsimaja remont

Rando Treimuth: Juba kuu aega on Kaikamäel uus juhatus, kelle eesmärk on Kaikamäel 
aktiivsemalt tegutsema hakata. Koht kogukonnale sh Rahvuspark kooskäimiseks, ürituste 
korraldamiseks. Eesmärk on hoone korda teha, et seaduslikult oleks võimalik ruume üürida, 
rentida ja ka inimesi majutada. Probleemiks on amortiseerunud küttekeha, remonti vajab köök. 
Kaikamäe juhatus soovib 2017. a küsida tööde teostamiseks LEADER programmist toetust ja 
küsib, kas vald toetab omaosaluse katmisel.
Kaire Uiboleht: Kui suur see summa on?
Rando Treimuth: Projekt on 40 000 eurot. Omaosalus 10%, e 4000 eurot.
Merike Prätz: Kaikamäe hoone on Antsla vallale kuuluv avaliku kasutusega hoone. Praegu on 
Pääsetameti ettekirjutus hoonel peal. Tarvis on maikuu lõpuks paigaldada autonoomne tuletõrje 
süsteem, muuta väljapääsu võimalused hoonest ja paigaldada evakuatsiooni märgid. Nende tööde 
teostamine tuleb samuti projekti kirjutada.
Rando Treimuth: Mõte on, et kodukokad saaksid hakata tootearendusega tegelema.  

Toimus arutelu.

16.20 lahkus komisjoni liige Kalmer Kallion.

Komisjoni liikmed avaldasid arvamust, et kui MTÜ Kaikamäe saab projektist raha, siis 
vallavalitsus toetab. 

7.2 2017. a eelarve tutvustus

Pearaamatupidaja Eve Sikk: Eelarve tutvustuse eesmärk on, et eelarve I lugemist ei tehta 
detsembris, vaid jaanuaris, kui eelarve on tasakaalus. 
Pearaamatupidaja tutvustas 2017. aasta eelarve projekti. 

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

Kurmet Müürsepp Helle Savi
koosoleku juhataja protokollija
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